
21 жовтня 2010 р. 
о 13.00 в аудиторії 
47-а відбулося вша-
нування колективу 
ЗДІА, вручення 
ювілейної книги 
та нагородження 
грамотами й 
подяками ветеранів, 

викладачів, співробітників та 
студентів з нагоди 50-річчя ЗДІА.

Скажу відверто, академія 
навряд чи коли-небудь бачила 
стільки талановитих, яскравих 
особистостей, таких славнозвісних 
людей у своїх стінах одночасно! 
Молодь тільки чула про ці прізвища, 
а вони ось тут, поряд з нами, 
їм можна аплодувати, з ними 
можна спілкуватися, ними треба 
пишатися! Саме вони будували 
наш ВНЗ, творили його славу, його 
традиції, його 
н е п о в т о р н и й 
імідж. За годину 
перед нами про-
йшла плеяда 
ветеранів, про 
яких з чистим 
серцем ми 
говоримо — це 
люди з легенди, 
легенди про 
ЗДІА...  

(Далі на с. 2)
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VIVAT, АКАДЕМІЯ!
Саме ці слова, якими вітав свою alma-mater її випускник, депутат 

Верховної Ради V-VI скликання Олександр Козуб, найбільш вдало 
характеризують той урочисто-святковий настрій, що панував 
впродовж 21-22 жовтня в академії.

Для тих, кому не пощастило потрапити на позачергові засідання 
Вченої ради, “потусуватися” в аудиторіях, де зустрічалися колишні 
одногрупники, провести, затамувавши подих, три незабутні години в 
залі Обласної філармонії на ювілеї ЗДІА,  на сторінках газети та на її 
офіційному сайті розміщена інформація, яка відтворює святкову та 
піднесену атмосферу цих заходів..

ПОДІЯ  ЗІ  СЛЬОЗАМИ  
НА  ОЧАХ...

22 жовтня 2010 року близько п’ятнадцятої години Концертна зала 
Обласної філармонії гула наче весняний вулик. 

Нарядні гості, що перебували в піднесеному святковому настрої, 
вливалися до зали. При вході їх вітали теперішні студенти академії, 
вручали святковий випуск газети, ювілейні значки. Тут і там маячили 
телевізійники, репортери. 

На урочисто оформленій сцені завмерли у передстартовій готовності 
два екрани, під стелею блищить цифра “50”, з іншого боку куліс — 
півтораметровий яскравий герб ЗДІА.

П’ятнадцята година... Раптом позивні програми “Час”, що так добре 
пам’ятає старше покоління. На екрані знайоме до болю обличчя диктора 
Ігоря Кирилова, він розповідає... про створення на базі ДМетІ Запорізької 
філії Дніпропетровського металургійного інституту. 

Адже правда, що практично кожен з нас має відношення до такого 
свята. Викладачі та співробітники — колишні студенти, їх діти та онуки 
— студенти майбутні й, зрозуміло, головні винуватці урочистостей — 
студенти сьогоднішнього дня, тобто ви, ШАНОВНА МОЛОДЬ!

Студентській тематиці присвячено кілька репортажів з різних 
академічних подій. Це свято несе нам радість і відчуття нев’янучої 
молодості, це свято іноді дарує нам справжню КАЗКУ... Тому відкривайте 
газету та читайте... 

Зі святом вас, друзі!



(Продовження. Початок на обкладинці газети) 
За багаторічну бездоганну працю в ЗФ ДМетІ-ЗІІ-

ЗДІА, вагомий внесок у виховання молоді, підготовку 
висококваліфікованих кадрів, високі досягнення у 
професійній діяльності та з нагоди 50-річчя академії 
ювілейними книгами, грамотами та подяками були 
нагороджені 350 ветеранів, викладачів, співробітників!!! 
І кожного, кож-но-го(!!!) аудиторія зустрічала з від-
вертим серцем та практично «купала в оплесках»!

Тепло, щиро, поважно привітав 
присутніх з ювілеєм alma-mater 
ректор ЗДІА В. І. Пожуєв. 

Під час підготовки до свята 
колектив переглядав купу архівних 
матеріалів. Знайшлися публікації 
60-х—70-х років, ювілейні привітання 
з 25-річчям, 35-річчям нашого 
ВНЗ... А на цьому засіданні Вченої 
ради ректор продемонстрував 
та прочитав присутнім текст 
запрошення на свято до 10-річчя 
від дня заснування Запорізької філії 
ДМетІ! 

Не є таємницею той факт, що  досягти ідеалу 
дуже важко. Так, були деяки недоліки. Наприклад, не 
всі бажаючи потрапили на свято, не всі отримали 
ювілейну книгу, 
але, все одно, ця 
подія викликала 
в наших душах 
відчуття єдності 
та причетності 
до історії, до 
епохи, назва якої 

ЗФ ДМетІ-ЗІІ-
ЗДІА! 

З місця події — 
редактор газети «Академія» 

Н. Юсупова.
Фоторепортаж тут і усюди — М. Ніколаєва

ПОДІЯ  ЗІ  СЛЬОЗАМИ  НА  ОЧАХ... 22 жовтня 2010 р. відбулося позачергове 
СВЯТКОВЕ  ЗАСІДАННЯ  ВЧЕНОЇ  РАДИ  ЗДІА

Відкрив засідання ректор академії, д.фіз.-мат.наук, 
професор, заслужений працівник освіти України Пожуєв 
В.І. Він привітав усіх присутніх з ювілеєм та оголосив 
рішення Вченої ради від 7 жовтня 2010 р., протокол № 2,  

на підставі якого присвоєно звання 
«Почесний доктор», вручено дипломи 
та ювілейні книги випускникам ЗДІА за 
визначні заслуги та з нагоди 50-річчя академії.

Справжньою подією став виступ генерального директора 
ВАТ «Мотор Січ» В’ячеслава Олександровича Богуслаєва з 
пропозицією до науковців ЗДІА про майбутнє співробітництво 
в галузі новітних технологій.

Особливу увагу приділив ветеранам 
академії і генеральний директор ВАТ 
«Вогнетрив» Ігор Петрович Малишев, 
який вручив голові Ради ветеранів 

ЗДІА святковий 
подарунок.

Усі без винятку 
гості виступили 
зі словами при-
вітання та подяки 
рідній альма-
матер.

Всі вони від-
мітили невтомну 
працю і високий професіоналізм 
професорсько-викладацького складу 
академії та побажали успіхів і 
процвітання нашій alma-mater. 

Оргкомітет з підготовки ювілею

(Продовження, початок на с.1) 
На сцену, змінюючи один 

одного, виходять ведучі, почесні 
гості, артисти. Звучать слова 
поздоровлень, ллються пісні, 
запалюють своїми танцями серця 
глядачів студенти-вихованці Центру 
мистецтв Порт-Арте різних років. 

Почесні грамоти викладачам 
і співробітникам вручали: за 
дорученням губернатора Бориса 
Петрова — заступник голови ОДА 
Микола Ярмощук, від імені голови 
Облради Павла Матвієнка — 
Олександр Клепаков, за дорученням 
в.о. міського голови Володимира  
Кальцева — його заступник 
Олександр Кузьмін, а також голова 
Ленінської райадміністрації 
Володимир Кияница, голова 
Запорізького обкому профспілок 
працівників освіти України Надія 
Грінь. 

Теплі слова вдячності висловили 
на адресу рідного навчального 
закладу, своїх улюблених викладачів 

ЗДІА ОФІЦІЙНО...

в и п у с к н и к и 
минулих років, 
серед яких 
В. І. Шамілов 
(президент Запорізької торгово-
промислової палати), С.В. Фоміч 
(гендиректор компанії «Міські 
теплові мережі»), В.С. Шокарєв 
(директор Запорізького від-ділення 
науково-дослідного інституту буд-
конструкцій).

Від імені 20-тисячного колективу 
запоріжсталівців на чолі з Віталієм 
Сацьким альма-матер індустріальної 
еліти області вітав технічний 
директор ВАТ «Запоріжсталь» О.Ю. 
Путнокі.

Яскрава подія супроводжувалася 
відео-подорожжю в історію 
інституту, кіносюжетами з життя 
її першого ректора, кафедр і 
факультетів. Де-не-де  в залі звучали 
радісні вигуки «А ось наша група...», 
«Дивіться, це ж ми!» і ін. Байдужих не 
було! 

По завершенні свята відбулася 
перекличка випускників академії по роках. Вставали випускники 70-х, 


